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Protokół nr 29/2021 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 21 października 2021 r.  

w Świetlicy Socjoterapeutycznej „Kasztanek”  

znajdującej się przy ul. Wierzbińskiego 11.  

 

Czas  trwania posiedzenia 10.00 – 10.40 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Lidia Stolarska     – Przewodnicząca Komisji 

2. Grzegorz Olszewski  – członek Komisji 

3. Ewa Podogrodzka  – członek Komisji 

4. Maria Żukowska  – członek Komisji  

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

2. Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień. 
 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokołu. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, 

która po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach 

Komisji uczestniczy 4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji 

wynoszącego 4 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku posiedzenia. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Proponuję, aby wykreślić punkt 3 – przyjęcie protokołu Komisji nr 28/2021 

z 17 wrześnie 2021 r., ponieważ protokół nie jest w pełni gotowy. 

  

głosowanie:   za – 4, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 



Zmianę do porządku obrad przyjęto jednogłośnie i przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych na terenie Miasta 

Inowrocławia.  

4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

5. Sprawy bieżące. 

 

Ad.3. Funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych na terenie Miasta 

Inowrocławia.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia.  

Przedstawił informację o funkcjonowaniu świetlic socjoterapeutycznych na 

terenie Miasta Inowrocławia.  

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień.  

Przedstawiła informację o funkcjonowaniu świetlic socjoterapeutycznych 

na terenie Miasta Inowrocławia.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji:  

Otwieram dyskusję.  
 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Materiał jest bardzo ciekawy, ale w wielu obszarach się powtarza to samo. 

Opisy są dokładnie takie same. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Ale w czym się powtarza?  

 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Np. „dziecko może rozwijać się tym, tym i tym. Znowu w dalszej części to samo”.  

 

  



Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Czyli chodzi o powtórzenia. Powtórzenia zdarzają się, to zależy od tematu, 

ale jak opowiadamy o pewnych zajęciach to ma prawo się powtórzyć.   

 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Na początku jest wszystko pięknie, a tu potem w przedziale tej placówki, 

tej placówki jest powielenie tego samego.   

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji:  

Tu się powtarzają tematy. Tak naprawdę każda placówka robi to samo. 

 

Grzegorz Gąsiorek - Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Jest 5 świetlic, każda ma prawie te same zadania. One mogą się różnic 

elementami.  

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji:  

Może się to różnić formą, dziećmi.  

 

Grzegorz Gąsiorek - Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Jeżeli chodzi o szeroko rozumianą pomoc społeczną i działanie na rzecz rodziny 

to w mieście mamy wsparcie różnorakie. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

realizuje zadania przy pomocy pracowników socjalnych, czyli asystenci rodzinni, 

mieszkania chronione, elementy związane z interwencją w rodzinie. Na ich 

wnioski wyłapywane są osoby, które kieruje się do świetlic socjoterapeutycznych. 

To nie muszą być dzieci z rodzin patologicznych, gdzie jest alkohol, ale takie 

też są. Do świetlic socjoterapeutycznych kieruje się m.in. dzieci, z którymi jest 

problem wychowawczy. To niekoniecznie muszą być dzieci z rodzin ubogich, 

tylko z rodzin gdzie występuje jakaś dysfunkcja. Takie wnioski mogą kierować 

pracownicy socjalni, pedagodzy szkolni, gdzie jest przeciek. Jeśli chodzi o system 

wsparcia osób w mieście to mamy Dom Dziennego Pobytu, Środowiskowy Dom 

Samopocy i świetlice socjoterapeutyczne, które funkcjonują 5 dni w tygodniu 

oraz w wakacje. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

W 2000 r. powstała 1 świetlica na Rąbinie, przy Caritasie. Potem sukcesywnie 

rozwijały się następne. Naszym celem było, aby każda świetlica znalazła 

się w dzielnicy, którą będzie się w stanie zająć. Dlatego my jako Ośrodek, 

np. świetlica na ul. Poznańskiej 2 obejmuje swoim działaniem: Śródmieście, 

Armię Krajową, Nowe Osiedle.  



 

Grzegorz Gąsiorek - Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Przeszkodzę tylko pani Dyrektor, bo pragnę zauważyć, żebyśmy nie mylili 

pojęcia świetlicy ze świetlicą środowiskową. To nie jest świetlica środowiskowa, 

tak się właśnie często myśli w kontekście świetlic środowiskowych. 

To są świetlice socjoterapeutyczne, które mają określone zadania. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Mówiłam o Armii Krajowej, a potem jest Słoneczna 20, która obejmuje Mątwy 

i świetlica, która jest najbliżej osiedla Piastowskiego i swoim terenem obejmuje 

też osiedle Toruńskie to świetlica prowadzona przez Stowarzyszenie: Terenowy 

Komitet Ochrony Praw Dziecka. I świetlica, w której się dzisiaj znajdujemy 

obejmuje wszystkie dzieci, które wyszły z wszystkich świetlic, z poszczególnych 

dzielnic. Przychodzą tutaj jako dzieci starsze. Przyjęliśmy taką zasadę, że dzieci, 

które wychodzą są w 8 klasie, 13 – 14 lat w zależności też od dojrzałości dziecka 

kierowane są tutaj, do świetlicy na ul. Wierzbińskiego i podlegają socjoterapii 

już dla dzieci starszych. Tak udało się nam to zrobić, gdyż w pewnym momencie 

była luka i dzieci starsze nie miały opieki. W przyszłym roku sam ośrodek będzie 

miał 25 lat swojej działalności. Ośrodek powstał na bazie Izby Wytrzeźwień. 

Izba wytrzeźwień swoją działalnością profilaktyczną spowodowała, że mieliśmy 

inne podejście do tych pacjentów, którzy tam trafiali. Byliśmy pierwszą jednostką 

w Polsce, która o tym pomyślała i nadała taki kierunek, że nie była to jak 

się kolokwialnie mówi „zwykła wytrzeźwiałka”, tylko też staraliśmy się dawać 

tym ludziom taką pierwszą pomoc, żeby dojść do przyczyn i konsekwencji: 

Dlaczego się znalazł akurat tu, a nie gdzie indziej. W ten sposób przekonywaliśmy 

ludzi, żeby coś z sobą robili. Rozwijaliśmy się cały czas, te kierunki były różne. 

Jak powstały przepisy dające gminom obowiązek realizacji zadań związanych 

z profilaktyką rozwiązania problemów alkoholowych, potem obowiązek pracy 

nad problemami narkotykowi to my zaczęliśmy to łączyć, rozszerzać. Konkretne 

działania wprowadziła ustawa, to są zadania własne gminy i my mamy 

w obowiązku je realizować. Świetlice są obowiązkiem ustawowym, który jest 

nadany kierunkiem kiedyś jako Rozporządzenie Ministra Zdrowia na placówki 

opiekuńczo - wychowawcze, a w tej chwili jest Ustawa o wspieraniu rodziny. 

Powiem jak wygląda praca w mojej firmie. Oddział terapii uzależnień 

problematyki problemowej szkoleń są tutaj psychoterapeuci, terapeuci, 

specjaliści uzależnień, pracownie lokalnych badań społecznych, którą prowadzi 

socjolog. Socjolog skupia się na diagnozie lokalnych problemów społecznych. 

To jest pokazywane rok, rocznie w materiałach, które wprowadzamy na sesję, 

wprowadzając program na nowy rok. W tym roku, w tej chwili trwają prace, 

obecnie zbieramy materiały ze szkół, szkół średnich. Dorobiliśmy się możliwości 

anonimowych ankiet elektronicznych dzięki czemu jest szybciej i sprawniej. 



Natomiast ankietowe również robimy w szkołach w zależności od tego 

jak dyrektorzy sobie zażyczą to tak to realizujemy. W świetlicach jest kierownik 

po pedagogice opiekuńczo – wychowawczej i socjoterapii., wychowawcy, którzy 

tez mają ukończone odpowiednie uczelnie. Kolejno zespół finansowo – księgowy, 

gdzie dzieje się cała „otoczka’ finansowa, administracyjna. Obsługuje również 

Miejską Komisję do Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w kwestiach 

finansowych, organizacyjnych i technicznych. Niedawno doszedł nam punkt 

informacyjno – konsultacyjny dla osób z problemami uzależnień, w związku 

z tym zmienialiśmy nasz regulamin organizacyjny, ponieważ nastąpił wymóg 

Wojewody, że mamy takie punkty tworzyć celem ostrzeżenia, informacji 

mieszkańcom, aby mieli łatwy dostęp do tego rodzaju pomocy. Zadania 

te realizuje zespół terapeutyczny i psychoterapeuci, terapeuci i administracja, 

bo musimy to pogodzić z rejestracją pacjenta, umówieniem na spotkanie 

i ukierunkowaniem też z jakim problemem człowiek przychodzi. Tak naprawdę 

ta problematyka robi się coraz szersza, wprowadza uzależnienia behawioralne, 

leki dopalacze. My musimy się rozwijać cały czas i mieć kadry takie, co będą 

mogły podołać nowym zadaniom. 

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji:  

A są takie kadry?  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Tak. Cały czas się szkolimy. Mamy dziewczynę od narkotykowych problemów, 

od alkoholowych jest trójka, uzależnieniami behawioralnymi też się zajmują, 

lekami, dopalaczami. Jeżeli chodzi o pomoc szkołom, czy wykłady dla rodziców 

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Czyli specjaliści są? 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Tak są. Podstawą prawną naszego działania jest Ustawa o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz Ustawa o przeciwdziałaniu 

narkomanii, a także ustawa która daje nam możliwość realizacji zadań 

w świetlicach, czyli Ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

Na pewno Państwo znają zadania własne, ponieważ one co roku wchodzą 

w program i my też według tych zadań układamy sobie taki plan działania 

na roczne prace programowe. To Ośrodek jest realizatorem programu. 

Naszą pracę realizujemy w 3 poziomach. Poziom pierwszy profilaktyki 

to są wszyscy odbiorcy, można powiedzieć że jest to poziom uniwersalny. 

Odbiorcami jest cała populacja miasta. Tutaj realizujemy kampanie 

profilaktyczne, lokalne, udział ogólnopolski, lokalne badania niezbędne 



do diagnozy, to wszystko na tym poziomie profilaktyki organizujemy. 

Tu jest informacje, edukacja, promocja zdrowego życia realizowana. Następna 

jest profilaktyka drugiego stopnia, która jest realizowana w grupach ryzyka, 

czyli w grupach zachowujących się ryzykownie. Na tym poziomie promujemy 

zdrowie, wiedze na temat przyczyn używania środków uzależniających, 

ich szkodliwość. Chodzi nam tak naprawdę, aby uporządkować ludziom system 

wartości i umiejętności społecznej, aby potrafili odnaleźć się w coraz 

trudniejszych warunkach. Tutaj mamy programy, warsztaty tematyczne, treningi 

umiejętności. Jesteśmy otwarci, bardzo dobrze współpracujemy z Oświatą. 

Staramy się odpowiadać na wszystkie oczekiwania więc nie mamy jakichś 

problemów jeżeli też coś potrzebujemy, np. udział w jakichś kampaniach 

od szkół. Szkoły podstawowe i ponadpodstawowe bardzo chętnie się włączają. 

Na moją ocenę robimy to fajnie i to wychodzi, a szkoły są zadowolone, 

bo realizują ustawowe zagadnienia związane z profilaktyką.  

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Widzę tutaj w świetlicy pracę rodziców, prace z rodzicami są oni zainteresowani, 

też przychodzą na takie spotkania?  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Są świetlice gdzie rodzice bardzo chętnie przychodzą i się angażują 

i są też świetlice, gdzie bardzo niechętnie przychodzą i się nie angażują, 

ale to dlatego, że po prostu nie mają czasu. Dzieci chodzą z kluczami na szyi. 

My przede wszystkim pomagamy rodzicom w kwestiach wychowawczych.   

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Niekiedy, żeby dojść do dziecka trzeba najpierw zacząć pracę od rodzica.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Tak, no oczywiście. To jest podstawa, ale w niektórych sytuacjach rodzice burzą 

nam prace, którą robimy. Staramy się ukierunkować dziecko w taki sposób, 

aby rozwijało się prawidłowo. Pomagamy im w edukacji, odrabianiu lekcji, 

żeby wyrównać zaległości szkolne. Dzieci są niedopilnowane. Na dzisiejsze 

czasy, XXI wiek dzieci przychodzą brudne, ten problem jest cały czas, 

on nie znika. Niestety takich mamy rodziców. Mamy też profilaktykę 

drugorzędową, gdzie chciałabym pokazać Państwu jak wygląda praca 

psychoterapeutyczna.  

 

W tym momencie Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień pokazała zdjęcie obrazujące pracę 

psychoterapeutyczną.  



 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Zdjęcie ukazuje bałagan w głowie, a spotkanie z psychologiem klinicznym bądź 

terapeutycznym ten bałagan w głowie się porządkuje. Im dłużej jesteśmy w terapii 

tym lepiej się nam to opłaca, bo mamy po prostu wprowadzony porządek. 

Na co dzień żyjemy w chaosie, więc w takich sytuacjach bardzo się nam 

to przydaje. Trzeciorzędowa profilaktyka to ta najbardziej trudna jeśli chodzi 

o pracę. To już są grupy bardzo wysokiego ryzyka i to na pograniczu 

zdrowotności i śmierci w niektórych sytuacjach. W tych grupach ludzie się bardzo 

często zapijają.  Zdarza się, że udaje nam się pomóc, że chce. Niestety to zależy 

tylko i wyłącznie od tego człowieka. Mam koleżankę, która pracuje ponad 

50 lat w pomocy społecznej i ona twierdzi, że każdemu człowiekowi trzeba 

dać szansę. Taka szansa, gdzie go na siłę próbuje się wyleczyć powinna 

się zdarzyć każdemu, więc Sąd, konsekwencje sądowe, leczenie odwykowe. 

Dopiero wtedy, gdy wraca z takiego „przymusowego leczenia”, bo to sąd nakazał 

to leczenie, podjął za niego decyzję, że ma się leczyć, wraca i zaczyna pić 

to już wie w jaką grę gra. Jakby nie spojrzeć to jest gra, alkohol to gra. Jedni 

się bardziej dają, drudzy mniej. Świetlice, które opisałam w materiale, 

tam jest też taki mały filmik, które zrobiły koleżanki ze świetlicy z zajęć, które 

dzieci organizują, realizują, zajęcia kreatywne, zajęcia plastyczne, to co lubią. 

Chcemy, aby każde dziecko miało swoje pole i żeby się w tym polu doskonaliło 

i rozwijało. To jest wszystko dla dobra dzieci, tak też ustawodawca wpisuje 

na samym wstępie: „Dla dobra dzieci, które potrzebują szczególnej ochrony 

i pomocy ze strony dorosłych […]”. Środowisko rodzinne zawodzi, 

więc my jesteśmy po to, żeby te sprawy, rzeczy wyrównywać. Ustawa określa 

szczegółowe zasady, w jakich zadaniach należy realizować te rzeczy. My robimy 

tylko pierwszy punkt, tj. zasady i formy wspierania rodziny przeżywającej 

trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczej. Natomiast 

pozostałe zadania realizuje pomoc społeczna. Dużą rolę mają asystenci rodziny 

w tym zadaniu. W ogóle rodzina jest tak jakby poddana takiej ocenie, jak korzysta 

ze środków publicznych to musi być poddana ocenie. Zdajemy sobie sprawę, 

że te zadania, zasady finansowania wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej są bardzo istotne w pracy z rodziną. Określone są też zadania 

w procesie postępowania adopcyjnego, to już też należy do administracji 

rządowej i samorządowej, bo to jest obowiązek nas wszystkich jeśli chodzi 

o gminy. Po krótce mogę opowiedzieć o zadaniach świetlic.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Zadania mamy opisane w materiale. 

 

  



Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Więc nie będę się powtarzała. Tylko powiem co świetlice zapewniają, wiadomo 

opiekę, wychowanie, organizację czasu wolnego i te zajęcia, które pozwalają 

na rozwój zainteresowań. Zadania są ładnie opisane. Wymieniono uroczystości, 

które organizujemy dla dzieci rok, rocznie.  

 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Na 15 stronie jest to wszystko wyszczególnione.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

W okresie pandemii uroczystości były organizowane tylko w tych świetlicach, 

w których można było. Robiliśmy sobie takie imprezy małe. Natomiast 

zrezygnowaliśmy z realizacji dużych imprez. Jakie są zajęcia to też jest to opisane 

w materiale. Czas pracy również został opisany w materiale.   

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

To też mamy w materiałach. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Dodam tylko, że maksymalnie 25 dzieci może być, a 15 dzieci pod opieką 

1 osoby.  

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Widziałam w materiałach, że są też posiłki dla dzieci? 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Tak są, posiłki dla dzieci.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Tutaj w materiale ma pani radna, że w godzinach od 16 do 17 wydawane 

są posiłki.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Opis jest w materiale jak to organizujemy.  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ile dzieci przebywa w każdej świetlicy?  



 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

To jest różnie, ale w większości mamy ponad 20 dzieci. 

Tutaj na ul. Wierzbińskiego mamy 19 dzieci, z tego co wiem były problemy 

rodzinne. Na ul. Armii Krajowej też było ponad 20 dzieci, ale 2 została zabrana, 

to już działania pracowników socjalnych. Widocznie rodzice nie wypełniali 

swojej funkcji jak należy. Na ul. Poznańskiej są malutkie dzieci, te najmłodsze. 

Tak się poukładało, że tam są same maluchy.  

 

W tym momencie Katarzyna Biczkowska pokazuje stronę internetową Ośrodka 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na facebook-u.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Na tej stronie są opisane świetlice, aktualności które prowadzimy.  

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Na początku zadałam pytanie odnośnie specjalistów. Widziałam są socjologowie, 

terapeuci z różnych dziedzin i ja się boję, że przy takich pensjach odejdą. 

 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

W Inowrocławiu jest takie bezrobocie, panie nie dostaną pracy tak rychło.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

To nie o to chodzi, bo specjaliści dzisiaj mają możliwości wyboru.  

 

Grzegorz Olszewski – Członek Komisji: 

Chyba, że wyemigrują z Inowrocławia to jest szansa. Ale jeśli myślą pozostać 

w Inowrocławiu to będą godzili się na to co jest. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

A my przez 6 miesięcy nie możemy dostać psychiatry, bo psychiatry nie ma. 

My mamy psychologa z Bydgoszczy, bo chce za te pieniądze do nas przyjechać. 

Natomiast z Inowrocławia nie, bo panie maja firmy prywatne i biorą 150 czy 180 

zł od wizyty, nie za godzinę, od człowieka, od sesji.  

 

  



Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Jest problem z niektórymi zawodami. Teraz w żłobku pielęgniarka przeszła na 

emeryturę i ona już nie może się zatrudnić, bo oni już nie potrzebują osób na etaty 

tylko na godzinę za te pieniądze. Pielęgniarki mają kontrakty.  

 

Maria Żukowska – Członek Komisji: 

Doświadczony psycholog to też jest sztuka. Po studiach to taka świeżynka.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Tu przyjeżdża dziewczyna, która pracuje w klinice. Ona jest zainteresowana, 

by poznawać przypadki. Interesuje się tymi przypadkami. 

Cieszymy się, że ją mamy. 

 

Pani Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień zwróciła się do Radnych z prośba o wypełnienie 

kwestionariusza ankiety, znajdującej się na stronie internetowej.  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

To są dane, które później wykorzystujemy w programie profilaktycznym.  

 

4. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Nie było.  

   

5. Sprawy bieżące.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy macie Państwo sprawy bieżące?  

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ostatnio będąc na kontroli w Miejskim Ośrodku Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych miałam przyjemność poznać całą komisję  ds. alkoholowych, 

ponieważ akurat mieli posiedzenie. Czy Pan Naczelnik mógłby przedstawić nam 

wyniki kontroli, którą wtedy zajmowała się komisja?  

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Jeszcze nie mamy wyników. Podsumowanie kontroli będzie dopiero w piątek 22. 

Mogę się podzielić swoja opinią. My trafiliśmy na dwie rzeczy. Pierwsza to było 

nieuwidocznienie informacji o szkodliwości, był mandat. Mandat wystawiła Straż 



Miejska, bo oni mają uprawnienia. Drugie przewinienie, które ujawniła moja 

komisja, ta  w której ja byłem to sprzedaż osobie nietrzeźwej. Interwencja policji. 

Ten, który kupił miał 2,6 ‰ alkoholu. Ogółem zgłoszenie na policję 

i jest postępowanie w tej chwili. To już służby przejmują te działania. 

Także trafiliśmy.   
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Ale trzeba 3 godziny z życiorysu wyciągnąć, żeby w Komendzie pozałatwiać 

te sprawy.  

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Żeby tylko 3 pewnie. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Chcę powiedzieć, że dzięki temu, że pracuję tam z jedną panią, która realizuje 

niebieskie karty, bo ja jestem w zespole interdyscyplinarnym przemocowym, 

więc dzięki niej to tak naprawdę krócej trwało.   

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Ale jeszcze i tak wczoraj dzwonili i będą dalsze pytania, dalsze postępowanie. 

Także nie zakończyło się.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Z kolei byłam też na spotkaniu w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej 

dotyczącym bezdomności i okazuje się, że największym problemem, nie tylko 

w mieście jest ponowne otwarcie Izby Wytrzeźwień, która rozwiązałaby dużo 

problemów. Eliminowałaby nietrzeźwych ze szpitala, którzy niestety blokują 

miejsce trzeźwym, chorym.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Ale to kosztuje. 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kosztuje, ale pani radna z powiatu obiecała, że się tym zajmie.  

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Z tego co się orientuje to powiat chyba ma w swojej strategii społecznej.  

 



Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Oni już mówili o powstaniu Izby przy swojej kampanii wyborczej, ale wybory 

się zakończyły.  

 

Maria Żukowska – Członek Komisji: 

Z tego co pamiętam to nie wszystkie gminy chciały percypować w kosztach 

utrzymania. Nietrzeźwych zwożono z całego powiatu. Problem 

był, że nie wszystkie gminy chciały dołączyć się do finansowania. 

To co tu powiedziała pani Przewodnicząca to jest fakt oczywisty. Izba przyjęć 

to oni mają pierwszeństwo. Przyjeżdża policja, jest w akcji, są w służbie. 

Oni mają pierwszeństwo na Izbie, a pacjenci z nagłymi przypadkami stoją 

w długich kolejkach.    

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

W Ustawie wyraźnie jest wskazane, że Izby wytrzeźwień można tworzyć 

w miastach powyżej 50 tysięcy mieszkańców. Izbę może tworzyć powiat, gmina, 

związek międzygminny. To była taka inicjatywa, że związek międzygminny miał 

utworzyć i powiat jakby zasygnalizował, że on utworzy. Wydaje mi się, 

że jak przyszła pandemia to w sposób naturalny to ucichło i w tej chwili nikt 

do tego nie wraca. Ten temat wraca na wszystkich spotkaniach przed wyborami. 

Wrócił z tego względu, że jedna z pań, która uczestniczy jest zarówno 

w organizacji, a przy okazji jest radną powiatowa to ten temat wyniknął, żeby 

podniosła na sesji rady powiatu czy jako zapytanie co z tym fantem dalej, 

bo my jakby nie mamy wiedzy. Idea była taka, że Izba wytrzeźwień powstanie 

przy szpitalu ze względu na koszty utrzymania. To są rzeczy techniczne, 

organizacyjne. My to już przerabialiśmy, lekarz kosztuje.  

 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Tam musiał być całodobowy lekarz? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Tak, ale u nas nie mógł być stażysta, a w szpitalu na oddziale może być stażysta. 

Wtedy jest jakby zupełnie inny obieg i to mniej kosztuje.   

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Tego nie szło zupełnie przeskoczyć.  

 

  



Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Ja mówiłem jedną rzecz. Gdyby w Ustawie wprowadzić zadanie zlecone 

to wszyscy by się bili, bo każdy taka Izbę chciałby utworzyć. Ja pamiętam 

jak myśmy mieli. To już 10 lat minęło. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Dokładnie 1 kwietnia 2011 r.   

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia: 

Było tak, że ustawowo możemy potracić 250 zł od osoby, a koszty rosły. 

Było 450, nawet do 500 dochodziliśmy. Tą różnicę dokładało miasto. 

My próbowaliśmy robić porozumienia międzygminne.   

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Mogilno z nami podpisało porozumienie, Żnin podpisał.  

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 

Komisji. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Lidia Stolarska 
 

 

Protokółowała: 

Patrycja Lajstet 

 


